

NYS Uniform Hospital Financial Assistance Application (NYS ကီစံတံတံထီၣ် ကျိၣ်စ့ဂ့ၣ်ဝီ တၢ်မၤစၢၤလၢ တၢ်ဆါဟံၣ်ဘျးလဲအဂီၢ်)

လၢ တၢ်ဆါဟံၣ်ဘျး ပှၤသ့ဘၣ်စဲၣ်နီၤ တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်လၢ Trinity Health အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒီး ကသံၣ်သရၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ထီၣ်

နကအိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢ ကဒီးန့ၢ်ကျိၣ်စ့ဂ့ၣ်ဝီ တၢ်မၤစၢၤလၢ ကဟ့ၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဘျးအဘျးအလဲအဂီၢ် ဖဲလၢနတအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤ, ဖဲလၢနတၢ်အုၣ်ကီၤလၢကံၣ်, မ့တမ့ၢ် ဖဲလၢနအိၣ်ဒီး ဆူၣ်ချ့တၢ်အုၣ်ကီၤသန့က့ အိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်သးလၢ ဟ့ၣ်ကသံၣ်ကသီတၢ်ကူၣ်စါယါဘျါ တၢ်လၢကံၣ်လၢကံၣ်စ့ၤ လၢဟံၣ်ဖျိၣ်ခဲလၢန့ၢ် အါန့ၢ်ဒီး နစ့ဟဲန့ၢ် 10% န့ၢ်လီၤ. တၢ်မၤပှၤလံာ်ကီၣ်ဒိအံၤန့ၢ် ကစးထီၣ် နတၢ်ဃုသကံၣ်ကညးလၢ ကျိၣ်စ့ဂ့ၣ်ဝီ တၢ်မၤစၢၤလၢ တၢ်ဆါဟံၣ်ဘျးလဲအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. လံာ်ကီၣ်ဒိအံၤ ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ New York ကီစံတံ တၢ်ဆါဟံၣ်ခဲလၢန့ၢ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်န့ၤ ပှၤကျိၣ်ထံတၢ်တဂၤလၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်လၢကံၣ်လၢကံၣ်စ့ၤ ဒ်သိး ပကဒီးန့ၢ် တၢ်လိာ်ဘၣ်အဂ့ၢ်အကျိၣ်လၢ အဲကလံးကျိၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ကမ့ၢ်ဝဲနီၢ်ကစၢ်ဒ်အတၢ်ဒီး ကမ့ၢ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်

ပှၤဟ့ၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤ အမံၤ Smarttext

ပှၤဟ့ၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤ လီၢ်အိၣ်ဆိးထံး Smarttext

နံၤသီ Smarttext- လါအိးကထိဘၣ် 08, 2021

ပှၤဟ့ၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤ- ပှၤဟ့ၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤ smarttext

တၢ်ဂ့ၢ်နီၣ်ဂံၢ်- smarttext

ပှၤဆါတဖၣ်လၢ အပၣ်ဃုာ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်အပူၤ-

- smarttext ပှၤဆါအမံၤ (တဖၣ်)

ဆူ ပှၤဆါ အမံၤ smarttext,

စံးဘျးဘၣ်န့ၤလၢ နဃုထၢ RHM smarttext ဒ်နဆူၣ်ချ့ ပှၤကွၢ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်အသိးအယိန့ၢ်လီၤ. ဝံသးစူၤမၤပှၤ လံာ်ပတံလၢဘၣ်တၢ်ထၢန့ၢ်အီၤဖဲအံၤဒီး ဆုၢ်က့ၤအီၤဆူ လီၢ်အိၣ်ဆိးထံးလၢလံာ်အံၤ ဒ်သိးကမၤပှၤ တၢ်သမံထံဘၣ်သးဒီး နကျိၣ်စ့ဂ့ၣ်ဝီ တၢ်မၤစၢၤအဂီၢ်န့ၢ်တက့ၢ်.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်တမံၤလၢလံာ်န့ၢ်, ဝံသးစူၤဆဲးကျါ ပတၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ ပှၤပှၤစူးကါတဖၣ်ဖိ စဲထၢၣ်ဖဲ 800-494-5797, မုာ်ဆၣ် တုၤ မုာ်ဖိဖး ဖဲဂီၤခီ 9:00 န့ၢ်ရံၣ် - ဟါခီ 5:00 န့ၢ်ရံၣ် ကီၢ်မုာ်ထီၣ် တၢ်ဆါကတီၢ် အဘၢၣ်စၢၤန့ၢ်တက့ၢ်. တၢ်ဆါဂ့ၢ်ဆါဝါအပတီၢ်မုာ်ဝံၤ, ဃုထၢ နီၣ်ဂံၢ် 1, မုာ်ဝံၤ နီၣ်ဂံၢ် 2 ဒ်သိးကတုၤဃီၤဆူ ပှၤခၢၣ်စးတဂၤအအိၣ်အဂီၢ်န့ၢ်တက့ၢ်. ဝံသးစူၤ တဲဘၣ်ကျိၣ်တၢ်ကတီၢ်လၢနလိာ်ဘၣ်, ဒီးပကကိးန့ၢ်န့ၤ ပှၤကျိၣ်ထံတၢ်တဂၤလၢ လီၤတဲစိအပူၤလီၤ.

ပှၤဒီးတၢ်သ့ၣ်တီသးရၢ,

Trinity Health Enterprise Patient Financial Services (ဒီပနံၣ်တၢ်မၤကရၢ လၢကျိၣ်စ့ဂ့ၣ်ဝီ တၢ်မၤစၢၤလၢ ပှၤဆူးပှၤဆါအဂီၢ်)

လၢ RHM smarttext အခၢၣ်စး

20555 Victor Parkway
Livonia, MI 48152

This is an exact translation of this form in English. Certified by CyraCom on 12/27/2024.

NYS Uniform Hospital Financial Assistance Application (NYS ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကျပ်စွဲရင် တပ်မတော်ထိန်း ကျင့်စဉ်အောက်တွင် တပ်မတော်အောက်တွင် တပ်မတော်အောက်တွင်)

လၢ တပ်မတော်အောက်တွင် ပုၤသ့ဘၣ်စဲၣ်နီၤ တပ်မတော်အောက်တွင် Trinity Health အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒီး ကသံၣ်သရၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ထီၣ်

နကအိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢ ကဒီးန့ၣ်ကျိၣ်စွဲၣ်ရီၤ တပ်မတော်အောက်တွင် ကဟ့ၣ်တပ်မတော်အောက်တွင်အဘျးအလဲအဂီၢ် ဖဲလၢနတအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤ, ဖဲလၢနတၢ်အုၣ်ကီၤလၢကံၣ်, မ့တမ့ၢ် ဖဲလၢနအိၣ်ဒီး ဆူၣ်ချ့တၢ်အုၣ်ကီၤသန့က့ အိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်သးလၢ ဟ့ၣ်ကသံၣ်ကသီတၢ်ကူၣ်စါယါဘျါ တၢ်လၢကံၣ်လၢကံၣ်စ့ၤ လၢဟံၣ်ဖျိၣ်ခဲလၢကံၣ်န့ၣ် အါန့ၣ်ဒီး နစ့ဟဲန့ၣ် 10% န့ၣ်လီၤ. တပ်မတော်အောက်တွင်လံာ်ကီၣ်ဒီးအံၤန့ၣ် ကစးထီၣ် နတၢ်ဃုၣ်သကံၣ်ကညးလၢ ကျိၣ်စွဲၣ်ရီၤ တပ်မတော်အောက်တွင် တပ်မတော်အောက်တွင်လဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ကီၣ်ဒီးအံၤ ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ New York ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် တပ်မတော်အောက်တွင်ခဲလၢကံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်န့ၣ် ပုၤကျိၣ်ထံတၢ်တဂၤလၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်လၢကံၣ်လၢကံၣ်စ့ၤ ဒ်သိး ပကဒီးန့ၣ် တၢ်လိာ်ဘၣ်အဂ့ၢ်အကျိၣ်လၢ အဲကလံးကျိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤဆါအမံၤ (မၤပုၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်လၢ တၢ်ဒူးဘၣ်ထွဲအီၤသ့)		
ပုၤဆါအမံၤ (မံၤခိၣ်ထံး, မံၤခါၣ်သး, မံၤကတၢ်)		အိၣ်ဖျဲၣ်နံၤသီ (လါ/နံၤ/နံၣ်)
တၢ်ဆဲးကျါ လီတဲစိ #		
တၢ်ဆုၤလံာ်ပရၢ လီၢ်အိၣ်ဆိးထံး	ဟံၣ်ရိဖျိၣ်ဒါး/ ဟံၣ်ဒါး #	
ဂ့ၢ်	ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်	ဟီၣ်ကဝီၤ နီၣ်ဂံၢ်
ပုၤဆါ/ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ် မ့တမ့ၢ် ပုၤခါၣ်စးလၢ အဖိးသဲစး အမံၤ (ပုၤဆါမ့ၢ် ဖိသၣ်ဆံး မ့တမ့ၢ် ပုၤဒိၣ်တုၢ်ခိၣ်ပုၤလၢ မၤဒၣ်အတၢ်တသ့)		
အံၤမ့(လ)အမံၤ		
မံၤအလၢအပုၤ	တၢ်ဘၣ်ထွဲ	(ကတီၢ်ခဲအံၤ) စ့ဟဲန့ၣ်ခဲလၢကံၣ်ခဲဆု
တပ်မတော်အောက်တွင် ကဃုၣ်သကံၣ်ကညးန့ၣ်လၢ နကဆုၤထီၣ် လံာ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးပါ ဒ်နစ့ဟဲန့ၣ် အတၢ်အုၣ်သးအသိး, တၢ်အဒိအတဲာ်တဖၣ်လၢ လံာ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးပါအပူၤ ကပၣ်ဃုာ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်လါလဲအလံာ်ဖိတဲာ်, မ့ၢ်သ့န့ၣ် နတၢ်မၤကစၢ် အလံာ်ပရၢ, မ့တမ့ၢ် လံာ်ကီၣ်ဒီး 1040.		

NYS Uniform Hospital Financial Assistance Application (NYS ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် တပ်ပတ်ထိတ် ကျိန်စုဂ်ဝီ တပ်မေးစာလေး တပ်ဆင်ဟံဉ်ဘူးလဲအဂီၢ်)

လၢ တပ်ဆင်ဟံဉ်ဘူး ပှၤသ့ဘဉ်စဲဉ်နီၤ တပ်တိစာမေးစာလေးတဖၣ်လၢ Trinity Health အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒီး ကသံဉ်သရၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ထီၣ်

နကအိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢ ကဒီးန့ၢ်ကျိၣ်စုဂ်ဝီ တပ်မေးစာလေး ကဟ့ၣ်တပ်ဆင်ဟံဉ်ဘူးအလဲအဂီၢ် ဖဲလၢနတအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤ, ဖဲလၢနတၢ်အုၣ်ကီၤလၢကွံာ်, မ့တမ့ၢ် ဖဲလၢနအိၣ်ဒီး ဆူၣ်ချ့တၢ်အုၣ်ကီၤသန့က အိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်သးလၢ ဟ့ၣ်ကသံဉ်ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျါ တၢ်လၢကွံာ်လၢကွံာ်စ့ၤ လၢဟံဉ်ဖိၣ်ခဲလၢကွံာ် အါန့ၢ်ဒီး နစ့ဟဲန့ၢ် 10% န့ၣ်လီၤ. တပ်မေးပှၤလံာ်ကွံာ်ဒီးအံၤန့ၢ် ကစးထီၣ် နတၢ်ဃုသကွံာ်ကညးလၢ ကျိၣ်စုဂ်ဝီ တပ်မေးစာလေး တပ်ဆင်ဟံဉ်ဘူးလဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ကွံာ်ဒီးအံၤ ဘဉ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ New York ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် တပ်ဆင်ဟံဉ်ခဲလၢကွံာ်န့ၣ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်န့ၤ ပှၤကျိၣ်ထံတၢ်တဂၤလၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်လၢကွံာ်လၢကွံာ်စ့ၤ ဒ်သး ပကဒီးန့ၢ် တၢ်လိာ်ဘဉ်အဂ့ၢ်အကျိၤလၢ အဲကလံးကျိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဆူၣ်ချ့တၢ်အုၣ်ကီၤ တၢ်အိၣ်သးအပတီၢ်

မ့ၢ်နအိၣ်ဒီး ဆူၣ်ချ့တၢ်အုၣ်ကီၤ အက့ၢ်အဂီၢ်တမံၤမံၤ, ပုၤယုာ်ဒီး Medicaid, Medicare, မ့တမ့ၢ်နီၢ်ကစၢ်ဒ်တၢ်အုၣ်ကီၤလၢ နတၢ်မၤကစၢ်ဟ့ၣ်န့ၤ မ့တမ့ၢ် နပှၤန့ၢ်အီၤလၢ နတၢ်ဒ်န့ၣ်နီၤ. မ့ၢ် တမ့ၢ်

နတၢ်စံးဆၢမ့ၢ် "တမ့ၢ်"ဘဉ်န့ၣ် မ့ၢ်နလိာ်ဘဉ် တပ်မေးစာလေး ကပတံထီၣ် တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အံၤအဂီၢ် တမံၤမံၤ. မ့ၢ် တမ့ၢ်

ပှၤဆါတဖၣ်လၢ အတၢ်အုၣ်ကီၤတထီၣ်ဘး- ပှၤတဖၣ်လၢ အိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤသန့က အကသံဉ်ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျါ အတၢ်လၢကွံာ်လၢကွံာ်စ့ၤ အါဝဲတဖၣ်. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီး တၢ်အုၣ်ကီၤန့ၣ်, ဝံသးစူၤဟ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ဒွဲးတယာ်တမံၤလၢ အဘဉ်ဃးဒီး နကသံဉ်ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျါ အဘူးအလဲတဖၣ်လၢ နဟ့ၣ်အီၤဝဲဖဲ အပူၤကွံာ် 12 လါတက့ၢ်.

\$

တပ်ဆင်ဟံဉ် ကဃုသကွံာ်ကညးန့ၤလၢ နကဆုာ်ထီၣ် လံာ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးဃါ ဒ်နတၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲလၢ ကသံဉ်ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျါ တၢ်လၢကွံာ်လၢကွံာ်စ့ၤတဖၣ် အတၢ်အုၣ်သးအသိးန့ၣ်လီၤ.

ပှၤဆါ/ပှၤတဖၣ်လၢ အိၣ်ဒီးမ့ၢ်ဒါ- မ့တမ့ၢ်ဘဉ်ပှၤဆါဘဉ်န့ၣ်, ကွဲးလီၤ ပှၤတဂၤလၢအဆဲးလီၤစုပနီၣ်လၢ လံာ်ကွံာ်ဒီးအံၤအမံၤ ဒီး အတၢ်ဖိတၢ်ကမိလၢ ကဆဲးလီၤစုပနီၣ်လၢ ပှၤဆါအခၢ်စး (အဒိ, မါဝါ, မိၢ်ပၢ်, ပှၤခၢ်စး ဖိးသဲးစး).

ယသ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ ယဆုာ်ထီၣ်န့ၣ် ကကဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢ ကဟံၣ်ဂၢ်ဟံၣ်ကျါ တၢ်ဂ့ၢ်ဂံၢ်ထံးတဖၣ်လၢ တၢ်ကရၢကရိအချၢန့ၣ်လီၤ. ယဟ့ၣ်တၢ်အုၣ်ကီၤလၢ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ ဘဉ်ဝဲတီဝဲဒီး လၢပှၤဝဲ ဒ်ယတၢ်သ့ၣ်ညါအလၢကွံာ်န့ၣ်လီၤ.

ကွဲးလီၤမံၤဖျါဖျါ- တၢ်ဘဉ်ထွဲဒီးပှၤဆါ	မ့ၢ်န့ၣ်
--	----------

ဆဲးလီၤစုပနီၣ်

ဝံသးစူၤ ဆုာ်လီၤ နလံာ်ပတံထီၣ်ဆူ လီၢ်အိၣ်ဆိးထံးလၢထးအံၤ, ဆုာ်ဖဲ(စ)ဖဲ 312-871-3350 ဒီး တီၣ်ထီၣ် လံာ်တီလံာ်မိတဖၣ် ဒီဖျါ MyChart (ပှၤဆါ အတၢ်ပရၢသန့) - <https://mychart.trinity-health.org/MyChart> နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံကွဲးတမံၤလၢလၢန့ၣ်, ဝံသးစူၤဆဲးကျါ ပတၢ်တိစာမေးစာလေး ပှၤပှၤစူးကါတၢ်ဖိ ဝဲထၢ်ဖဲ 800-494-5797, မ့ၢ်ဆဉ် တုၤ မ့ၢ်ဖိဖး ဖဲဂီၤဒီ 9:00 န့ၣ်ရံၣ် - ဟါဒီ 5:00 န့ၣ်ရံၣ် ကီၢ်မ့ၢ်ထီၣ် တပ်ဆါကတီၢ် န့ၣ်တက့ၢ်.

တၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ် အစုၤကတၢ်ဒီး တၢ်နီၣ်ကျဲတဖၣ်

တပ်ပတ်ထီၣ် အတၢ်ဆါကတီၢ်, ပှၤဆူးပှၤဆါ ခွဲးယၢ်တဖၣ်, ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်

- နပတံထီၣ် ကျိၣ်စုဂ်ဝီ တပ်မေးစာ တဘျီလၢလၢသ့ဝဲ ဖဲတၢ်ဃုဘူးလဲ အတၢ်မၤအကျိၤအကျဲ အဆါကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- တချုးနဒီးန့ၢ် တပ်ဆါတၢ်ဘဉ်ဃးဒီး နတပ်ပတ်ထီၣ်လၢ ကျိၣ်စုဂ်ဝီတပ်မေးစာအဂီၢ်ဒီးဘဉ်န့ၣ် တလိာ်လၢ နကဟ့ၣ်တပ်ဆင်ဟံဉ်ဘူးလဲဒီးဘဉ်န့ၣ်လီၤ. တပ်ဆင်ဟံဉ်တဖၣ်န့ၣ် တဆုာ်ဒိတၢ်ဂ့ၢ်တဖၣ်လၢ ကထာ်ဖျိၣ်ဘူးလဲအဂီၢ် ဖဲ နတပ်ပတ်ထီၣ် တဘဉ်တပ်ဆါတၢ်ဘဉ်အံၤဒီးဘဉ်အခါန့ၣ်လီၤ.
- နကျိၣ်စုဂ်ဝီ တပ်မေးစာန့ၣ် မ့ၢ်ဘဉ်တၢ်ဂ့ၢ်လီၢ်အီၤအယီ, နအိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢ ကပတံသကွံာ်ကညးတၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်ဘဉ်ဃးဒီး နကဘဉ်မၤအီၤဒ်လဲၣ်န့ၣ် ကပတံဃုာ်ဝဲဒၣ်လၢ တပ်ဆင်ဟံဉ် အတၢ်ဘိးဘဉ်သ့ၣ်ညါလၢ နဒီးန့ၢ်အီၤ အပူၤန့ၣ်လီၤ. နအိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢ ကပတံသကွံာ်ကညးထီၣ် စုအနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒွဲးလၢ နကျိၣ်စုဂ်ဝီ တပ်မေးစာန့ၣ်လီၤ. တပ်ဆင်ဟံဉ် ကထာ်န့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤ ဘဉ်ဃးဒီး နကဘဉ်ပတံသကွံာ်ကညးထီၣ်တၢ်ဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ် ဖဲအတၢ်ဆါတၢ် လံာ်ပရၢအပူၤန့ၣ်လီၤ.
- တပ်ဆင်ဟံဉ် ဆုာ်လီၤန့ၢ်န့ၣ် ကဒွဲးစရိတဖၣ်လၢ တဘဉ်တၢ်ဟ့ၣ်ဒီးဘဉ်ဆူ တၢ်ဃုကဒွဲးစရိကရၢအအိၣ် လၢနကဒွဲးစရိ အဆိကတၢ်ဝဲ အစုၤကတၢ် အသီ 180 အပူၤတသ့ဘဉ်.

NYS Uniform Hospital Financial Assistance Application (NYS ကိုဗစ် တပ်ပတ်ထိပ် ကျိန်စုဂုရို တပ်မစာလေ တပ်ဆိဟံဘူးလဲအဂီၢ်)

လၢ တပ်ဆိဟံဘူးဒီး ပှၤသ့ဘၣ်စဲၣ်နီၤ တပ်တိစာမစာလေတဖၣ်လၢ Trinity Health အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒီး ကသံသ့ရၢတဖၣ် ဟ့ၣ်ထီၣ်

နကအိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢ ကဒီးန့ၢ်ကျိၣ်စုဂုရို တပ်မစာလေ ကဟ့ၣ်တပ်ဆိဟံဘူးအဘူးအလဲအဂီၢ် ဖဲလၢနတအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤ၊ ဖဲလၢနတၢ်အုၣ်ကီၤလၢကံၤကွံာ်၊ မ့တမ့ၢ် ဖဲလၢနအိၣ်ဒီး ဆူၣ်ချ့တၢ်အုၣ်ကီၤသန့ကွံာ် အိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်သးလၢ ဟ့ၣ်ကသံသ့ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျါ တၢ်လၢကံၤကွံာ်လၢကံၤစ့ၤ လၢဟံဖျိၣ်ခဲလၢန့ၢ် အါန့ၢ်ဒီး နစ့ဟဲန့ၢ် 10% န့ၢ်လီၤ။ တပ်မပှၤလံာ်ကီၣ်ဒီးအံၤန့ၢ် ကစးထီၣ် နတၢ်ဃုသကွံာ်ကညးလၢ ကျိၣ်စုဂုရို တပ်မစာလေ တပ်ဆိဟံဘူးလဲအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ။ လံာ်ကီၣ်ဒီးအံၤ ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ New York ကိုဗစ် တပ်ဆိဟံဘူးခဲလၢန့ၢ်လီၤ။ ပကဟ့ၣ်နၤ ပှၤကျိၣ်ထံတၢ်တဂၤလၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်လၢကံၤကွံာ်လၢကံၤစ့ၤ ဒ်သိး ပကဒီးန့ၢ် တၢ်လိာ်ဘၣ်အဂ့ၢ်အကျိၤလၢ အဲကလံးကျိၣ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ။

- တပ်ဆိဟံဘူးတဖၣ်န့ၢ် ဘၣ်တၢ်ကြီၤဃာ်အီၤလၢ ကဟံးဂ့ၢ်ဝီမၤသဲစးတၢ်မၤ၊ ပှၤဃုာ်ဒီး ဆိုးထီၣ်တၢ်လိာ်ကီၣ်၊ လၢကဒီးန့ၢ်ကွံာ် ကသံသ့ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျါဘူးလဲတဖၣ်လၢ တၢ်တဟ့ၣ်ဘၣ်အီၤဒီး လၢပှၤဆါတဖၣ်လၢ အတၢ်အိၣ်သးစ့ၤန့ၢ်ဒီး ထံကီၢ် တၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယၢ်အပတီၢ် 400 %တဖၣ်အဖီခိၣ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ။ တၢ်န့ၢ်ကျဲ ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယၢ်န့ၢ် နထံၣ်န့ၢ်အီၤသ့ဖဲအံၤလီၤ- <https://aspe.hhs.gov/topics/poverty-economic-mobility/poverty-guidelines>
- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတမံၤလၢလၢ အဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ လံာ်ပတံအံၤအပူၤန့ၢ် ကဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤဒဲးထဲလၢ တပ်ဆိဟံဘူး ဒ်သိးကဆါတၢ် နတၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ်လၢ ကျိၣ်စုဂုရိုတပ်မစာလေအဂီၢ်ဒီး ကဘၣ်တၢ်ဟံအီၤဒဲး တၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ် ဒ်သဲစးအတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ပျဲအသိးန့ၢ်လီၤ။
- မ့ၢ်လၢနအိၣ်ဒီး ကသံသ့ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျါ အဘူးအလဲန့ၢ် အဖျိးစိတမံၤအယီ တပ်ဆိဟံဘူးတဖျါန့ၢ် ဂ့ၢ်လိာ်နၤလၢ ကဟ့ၣ်နၤတၢ်တိစာမစာလေတဖၣ်လၢ အလီၢ်အိၣ်လၢ ကသံသ့ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျါအဂီၢ်တသ့ဘၣ်။
- နမ့ၢ်လိာ်ဘၣ် တပ်မစာလေဘၣ်ဃးဒီး တပ်ပတံထီၣ်အံၤန့ၢ် ဝံသးစ့ၤဆဲးကျဲ (တပ်ဆိဟံဘူးအမံၤ)အ ကျိၣ်စုဂုရိုတပ်မစာလေ အဝဲၤဒီး ဖဲ (လီတဲစိ နီၣ်ဂံၢ်) တက့ၢ်။
- နမ့ၢ်လိာ်ဘၣ် တပ်မစာလေအဂၤတဖၣ် လၢအဘၣ်ဃးဒီး တပ်ပတံထီၣ်အံၤ မ့တမ့ၢ် လိာ်ဘၣ် တပ်မစာလေ ကပတံသကွံာ်ကညး တပ်ဆါတၢ်တမံၤန့ၢ်, နဆဲးကျဲ ပှၤတတၢ် ဆူၣ်ချ့ ပှၤကတိစာမစာလေတဖၣ် သဲဖဲ- 888-614-5400.

တၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ်

တၢ်နီတမံၤဘၣ်န့ၢ် ဟံပနီၣ် တပ်ဆိဟံဘူးအတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ကဒီးအိၣ်ထီၣ် ပှၤဆါအတၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ် လၢကမၤစ့ၤလီၤ တၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲအပူၤ ဒ်စ့ဟဲန့ၢ်အပတီၢ်အသိး လၢအအါန့ၢ်ဒီး တၢ်ဂ့ၢ်လၢအဘၣ်တၢ်ဖျါလီၤတၢ်အီၤလၢလံာ်အံၤ ဒီး/မ့တမ့ၢ် လၢကဟ့ၣ်ထီၣ် တပ်မစာလေ တၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲ ဒ်ခိၣ်ဒ်ခိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ် လၢပှၤဆါလၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ်လၢ အအါန့ၢ်ဒီး ပှၤတဖၣ်လၢ အလိာ်ဘၣ်အီၤလၢ ကမ့ၢ် ဆူၣ်ချ့ သဲစး အဂီၢ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ။ တကးဒီးဘၣ်, တၢ်န့ၢ်လီၤအိၣ်ဆိးလၢကီၢ်ပူၤ တၢ်အိၣ်သးအပတီၢ်န့ၢ် တဘၣ်မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ်အပတီၢ်လၢ တၢ်ကဆါတၢ် ကျိၣ်စုဂုရို တပ်မစာလေ အတၢ်ပညိၣ်အဂီၢ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ။

ပှၤတဖၣ်လၢလံာ်အံၤန့ၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ်န့ၢ်လီၤ-

ပှၤတဖၣ်လၢ အစ့ဟဲန့ၢ်စ့ၤ လၢတအိၣ်ဒီး ဆူၣ်ချ့ တၢ်အုၣ်ကီၤ, မ့တမ့ၢ်

- ပှၤတဖၣ်လၢ အတၢ်အုၣ်ကီၤတထီၣ်ဘး (ကသံသ့ကသီတၢ်ကူၤစါယါဘျါ ဘူးလဲလၢ ဘၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်လၢစ့ထၢပူၤ လၢအပူၤကွံာ် တဆံခဲလၢ လၢအနီၣ်ဂ့ၢ်နီၣ်ဒွဲးန့ၢ် အါန့ၢ်ဒီး ပှၤအဝဲန့ၢ် အတၢ်န့ၢ်စ့ဟဲန့ၢ်ခဲလၢ တဆံမုးကယၤ), မ့တမ့ၢ်
- ပှၤတဖၣ်လၢ အဆူၣ်ချ့ တၢ်အုၣ်ကီၤ တၢ်န့ၢ်ဘျးတဖၣ်လၢကံၤကွံာ်, ဒီး ပှၤတဖၣ်လၢ ဒူးန့ၢ်အတၢ်တသ့တဘၣ်လၢ ကဟ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ဟံအပူၤခဲလၢန့ၢ်စ့ တဖၣ်သ့ဝဲ, မ့တမ့ၢ်
- ဒ်တပ်ဆိဟံဘူးအတၢ်ပဘၣ်ခွဲးယၢ်အသိး, ပှၤတဖၣ်လၢအဒူးန့ၢ် အတၢ်တသ့တဘၣ်လၢ ကဟ့ၣ်အဝဲသ့ၣ် ဘူးလဲလၢပှၤဆါဘၣ်ဟ့ၣ်လၢတပ်မစာလေတၢ်ဆိဟံ ဒီး/မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ဆိဟံဘူးလဲတချုးတၢ်အုၣ်ကီၤစီပနံၣ်ဟ့ၣ်စ့န့ၢ် ဃုသကွံာ်ကညးထီၣ် တၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲလၢ တပ်မစာလေ မ့တမ့ၢ် တပ်မစာလေဘူးလဲသ့န့ၢ်လီၤ။

ပှၤတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢ ထံကီၢ်တၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယၢ် အပတီၢ် ပါတၢ် 400% တဖၣ်န့ၢ် အိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ်လၢ ကျိၣ်စုဂုရို တပ်မစာလေအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ။

ထံကီၢ် တၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယၢ် အပတီၢ်တဖၣ် (2025)

ဟံဖျိၣ်အနီၣ်ဂံၢ်	200%	300%	400%
ပှၤ 1 ဂၤ	\$31,300	\$46,950	\$62,600
ပှၤ 2 ဂၤ	\$42,300	\$63,450	\$84,600
ပှၤ 3 ဂၤ	\$53,300	\$79,950	\$106,600
ပှၤ 4 ဂၤ	\$64,300	\$96,450	\$128,600

NYS Uniform Hospital Financial Assistance Application (NYS ကီစဲဉ် တပ်ပတံထီဉ် ကျိဉ်စုဂုဉ်စီ တပ်မၤစၢၤလၢ တပ်ဆါဟံဉ်ဘူးလဲအဂီၢ်)

လၢ တပ်ဆါဟံဉ်ဒီး ပှၤသ့ဘဉ်စဲဉ်နီၤ တပ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖၣ်လၢ Trinity Health အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒီး ကသံဉ်သရၣ်တဖၣ် ဟ့ဉ်ထီဉ်

နကအိဉ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢ ကဒီးန့ၢ်ကျိဉ်စုဂုဉ်စီ တပ်မၤစၢၤလၢ ကဟ့ဉ်တပ်ဆါဟံဉ်ဘူးအလဲအဂီၢ် ဖဲလၢနတအိဉ်ဒီးတၢ်အုဉ်ကီၤ, ဖဲလၢနတၢ်အုဉ်ကီၤလၢကံဉ်, မ့တမ့ၢ် ဖဲလၢနအိဉ်ဒီး ဆူဉ်ချ့တၢ်အုဉ်ကီၤသန့က အိဉ်ဒီးတၢ်အုဉ်သးလၢ ဟ့ဉ်ကသံဉ်ကသီတၢ်ကုဉ်စါယါဘျါ တၢ်လၢကံဉ်လၢကံဉ်စ့ၤ လၢဟံဉ်ဖိဉ်ခဲလၢန့ၢ် အါန့ၢ်ဒီး နစ့ဟဲန့ၢ် 10% န့ၢ်လီၤ. တပ်မၤပှၤလံာ်ကီဉ်ဒီးအံၤန့ၢ် ကစးထီဉ် နတၢ်ဃုသကံဉ်ကညးလၢ ကျိဉ်စုဂုဉ်စီ တပ်မၤစၢၤလၢ တပ်ဆါဟံဉ်ဘူးလဲအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. လံာ်ကီဉ်ဒီးအံၤ ဘဉ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ New York ကီစဲဉ် တပ်ဆါဟံဉ်ခဲလၢန့ၢ်လီၤ. ပကဟ့ဉ်န့ၤ ပှၤကျိဉ်ထံတၢ်တဂၤလၢ တအိဉ်ဒီးတၢ်လၢကံဉ်လၢကံဉ်စ့ၤ ဒ်သိး ပကဒီးန့ၢ် တၢ်လိာ်ဘဉ်အဂ့ၢ်အကျိၤလၢ အဲကလံးကျိဉ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

ပှၤ 5 ဂၤ	\$75,300	\$112,950	\$150,600
ပှၤ 6 ဂၤ	\$86,300	\$129,450	\$172,600
ပှၤ 7 ဂၤ	\$97,300	\$145,950	\$194,600

ဘဉ်တၢ်မၤသီထီဉ်အီၤ တနံဉ်တဘျီ- <https://aspe.hhs.gov/topics/poverty-economic-mobility/poverty-guidelines>

တပ်မၤစ့ၤလီၤတၢ်အပှၤ အပတီၢ် အစ့ၤကတၢ်

နမ့ၢ်ထီဉ်ဘးလၢ ကျိဉ်စုဂုဉ်စီတပ်မၤစၢၤအဂီၢ်န့ၢ်, နတၢ်ဟံအပှၤတဖၣ်န့ၢ် ကဘဉ်တပ်မၤစ့ၤလီၤအီၤ ဒ်နစ့ဟဲန့ၢ်အသိး လၢနီဉ်ထီဉ်ကျိၤကျဲ အတၢ်ထီဉ်ဒွဲးဘူးလဲအဖီခိဉ်အသိး ဒ်လၢလံာ်အံၤန့ၢ်လီၤ-

စ့ဟဲန့ၢ် အပတီၢ်	တပ်ဟ့ဉ်ဘူးလဲ
စ့ၤန့ၢ် 200% FPL	ညိကံဉ် တပ်ဟံအပှၤ ခဲလၢကံ
200% - 300% FPL	ပှၤဆါတဖၣ်လၢ အတၢ်အုဉ်ကီၤတအိဉ်- နီဉ်ထီဉ်ကျိၤကျဲတမံၤလၢ အထီဉ်ဒွဲးတၢ်ဘဉ်ဟ့ဉ်ဘူးလဲ လၢ Medicaid ကဟ့ဉ်ဝဲဒဉ် တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ(တဖၣ်)အပှၤ ပၢ်တုၤ 10% န့ၢ်လီၤ. ပှၤဆါတဖၣ်လၢ အတၢ်အုဉ်ကီၤတထီဉ်ဘး- ပၢ်တုၤ ပှၤဆါတဂၤအံၤ အတၢ်အုဉ်ကီၤ ဟ့ဉ်သယဲးဘူးလဲ ကဘဉ်တပ်ဟ့ဉ်ဘူးလဲအသိး လၢအနီဉ်ဂံၢ်နီဉ်ဒွဲးမ့ၢ်ဝဲ 10% န့ၢ်လီၤ.
301% - 400% FPL	ပှၤဆါတဖၣ်လၢ အတၢ်အုဉ်ကီၤတအိဉ်- နီဉ်ထီဉ်ကျိၤကျဲတမံၤလၢ အထီဉ်ဒွဲးတၢ်ဘဉ်ဟ့ဉ်ဘူးလဲ လၢ Medicaid ကဟ့ဉ်ဝဲဒဉ် တၢ်တိစၢၤမၤစၢၤ(တဖၣ်)အပှၤ ပၢ်တုၤ 20% န့ၢ်လီၤ. ပှၤဆါတဖၣ်လၢ အတၢ်အုဉ်ကီၤတထီဉ်ဘး- ပၢ်တုၤ ပှၤဆါတဂၤအံၤ အတၢ်အုဉ်ကီၤ ဟ့ဉ်သယဲးဘူးလဲ ကဘဉ်တပ်ဟ့ဉ်ဘူးလဲအသိး လၢအနီဉ်ဂံၢ်နီဉ်ဒွဲးမ့ၢ်ဝဲ 20% န့ၢ်လီၤ.

တပ်ဆါဟံဉ်တဖၣ်န့ၢ် ဃုထၢဝဲဒဉ်လၢ ကဟ့ဉ်ထီဉ် တပ်မၤစ့ၤလီၤဘူးလဲ ဒိဉ်ဒိဉ်မ့ၢ်မ့ၢ်လၢ ပှၤဆါတဖၣ်လၢ အိဉ်ဒီးတၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ်အဂီၢ် ဒီး/မ့တမ့ၢ် ကဟ့ဉ်ထီဉ် တပ်မၤစ့ၤလီၤဘူးလဲတဖၣ်လၢ ပှၤဆါတဖၣ်လၢ အစ့ဟဲန့ၢ် အါဝဲအဂီၢ်သ့န့ၢ်လီၤ.

တပ်ဟ့ဉ်ဘူးလဲတဆိုတုဉ်တဆိုတုဉ် တၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ်

တပ်ဟ့ဉ်ဘူးလဲတဆိုတုဉ်တဆိုတုဉ် တၢ်တီၢ်ကျဲၤတဖၣ်န့ၢ် ပှၤဆါတဖၣ်လၢ ဟ့ဉ်တပ်မၤစ့ၤလီၤဘူးလဲအပတီၢ် တဘျီဃီတသ့ဝဲတဖၣ် ဒီးန့ၢ်အီၤသ့လီၤ. တလါတဘျီဘူးလဲတဖၣ်န့ၢ် တအါန့ၢ်ဘဉ် နတလါတဘျီစ့ဟဲန့ၢ်ခဲလၢကံ အ 5% ဘဉ်ဒီး တပ်ဟံစ့ဘဉ်ဘျူးလၢ ပှၤဆါအဖီခိဉ် မ့ၢ်အိဉ်တမံၤမံၤလၢ, တဟ့ဉ်ဘူးလဲအစ့အိဉ်တုဉ်အဖီခိဉ်ဘဉ်န့ၢ်, တဘဉ်အါန့ၢ်ဘဉ် 2% ဘဉ်.

NYS Uniform Hospital Financial Assistance Application (NYS ကိုဗစ် တပ်ပတ်ထိပ် ကျိပ်စုဂုဏ်ဝီ တပ်မစာလေ တပ်ဆိဟံဘူးလဲအဂီၢ်)

လၢ တပ်ဆိဟံဘူးဒီး ပှၤသ့ဘၣ်စဲဒ်နီၤ တပ်တိစာမစာလေတဖၣ်လၢ Trinity Health အတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒီး ကသံသ့ရၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ထီၣ်

နကအိၣ်ဒီးခွဲးယၢ်လၢ ကဒီးန့ၢ်ကျိပ်စုဂုဏ်ဝီ တပ်မစာလေ ကဟ့ၣ်တပ်ဆိဟံဘူးအဘူးအလဲအဂီၢ် ဖဲလၢနတအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤ၊ ဖဲလၢနတၢ်အုၣ်ကီၤလၢကွံာ်၊ မ့တမ့ၢ် ဖဲလၢနအိၣ်ဒီး ဆူၣ်ချ့တၢ်အုၣ်ကီၤသန့ကွံာ် အိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်သးလၢ ဟ့ၣ်ကသံသ့ကသီတၢ်ကူၣ်စါယါဘျါ တၢ်လၢကွံာ်လၢကွံာ်စ့ၤ လၢဟံဖျိၣ်ခဲလၢနန့ၢ် အါန့ၢ်ဒီး နစ့ဟဲန့ၢ် 10% န့ၢ်လီၤ. တပ်မပှၤလံာ်ကွံာ်ဒီးအံၤန့ၢ် ကစးထီၣ် နတၢ်ဃုသကွံာ်ကညးလၢ ကျိပ်စုဂုဏ်ဝီ တပ်မစာလေ တပ်ဆိဟံဘူးလဲအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. လံာ်ကွံာ်ဒီးအံၤ ဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ New York ကိုဗစ် တပ်ဆိဟံဘူးခဲလၢနန့ၢ်လီၤ. ပကဟ့ၣ်န့ၢ် ပှၤကျိပ်ထံတၢ်တဂၤလၢ တအိၣ်ဒီးတၢ်လၢကွံာ်လၢကွံာ်စ့ၤ ဒ်သိး ပကဒီးန့ၢ် တၢ်လိာ်ဘၣ်အဂ့ၢ်အကျိၤလၢ အဲကလံးကျိပ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဃုသကွံာ်ကညးလၢ ဟံၣ်ဖိဃီဖိ စ့ဟဲန့ၢ် တၢ်အုၣ်သးအဂီၢ်

ဝံသးစ့ၤ ထၢန့ၢ်ဘၣ် စ့ဟဲန့ၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤလၢ ပှၤဆါအဂီၢ်, အဝဲသ့ၣ် အမါအဝါအဂီၢ်, ဒီး ပှၤအိၣ်ဒီးသန့သးလၢအဖီခိၣ်တဖၣ် (အဒိဒ်သိး အဖီတဖၣ်) အဂီၢ်တက့ၢ်. အဒိ, တၢ်အံၤအပူၤကပၣ်ဃုာ်ဒီး ပှၤကိးဂၢဒီးလၢ အိၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်ခိသ့ စ့ဟဲန့ၢ်နီၣ်ကွဲးယါ တမံၤဃီ (ပှၤဟ့ၣ်ခိသ့, မါဝါ, ဒီး ခိသ့ ပှၤအိၣ်ဒီးသန့သးတဖၣ်) လၢတၢ်ဟံဖျိၣ်ဃုာ်အီၤလၢ ဟံၣ်ဃီ စ့ဟဲန့ၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်လၢလၢအံၤ မ့ၢ်ဝဲလံာ်တီလံာ်မိတဖၣ်အစရိတဘျီလၢ နစ့ကါအီၤလၢ နကဒီးန့ၢ်န့ၢ်စ့ဟဲန့ၢ် အဂီၢ်သ့န့ၢ်လီၤ. တလိာ်လၢ န ကဟ့ၣ်ထီၣ် လံာ်တီလံာ်မိတဖၣ်အံၤ ခဲလၢကွံာ်. နဟ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ဟံဖျိထီၣ်တဘျီအံၤလၢ တအိၣ်ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိ စ့ဟဲန့ၢ်ခဲလၢ ဖဲလၢန တအိၣ်ဒီး စ့ဟဲန့ၢ်ဘၣ်.

နဟ့ၣ်ထီၣ် နတၢ်ဒီးန့ၢ်ခွဲးယၢ် တပ်ဆိဟံဘူး အလံာ်ကဘျးပှၤလၢ NY ကိုဗစ် ဆူၣ်ချ့တၢ်ဆိဟံဘူးပှၤလီၤဝဲကျိၤ သ့စ့ၢ်ကိးန့ၢ်လီၤ. နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးလံာ်တီလံာ်မိအံၤန့ၢ်, တလိာ်လၢ နကဟ့ၣ်ထီၣ် စ့ဟဲန့ၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤအဂၤတဖၣ်လၢ အဘၣ်တၢ်ကွဲးရဲၣ်အီၤလၢလံာ်အံၤ ဆူၣ်တၢ်ဆိဟံဘူး.

နဟံၣ်ဖိဃီဖိ ဒီးန့ၢ်-	စ့အအါအစ့ၤ လၢတလါအပူၤ-	ပှၤပတ်ထီၣ်တၢ် ဟ့ၣ်ထီၣ်-
လါလဲတဖၣ်	\$	ဝံသးစ့ၤဟ့ၣ်ထီၣ် တၢ်ဟ့ၣ်လါလဲ အလံာ်ဖိတၢ်, မ့တမ့ၢ် တပ်မကစၢ် အလံာ်ပရၢ လၢအအိၣ်ဒီး ဒီပနံာ် လံာ်ပရၢခိၣ်, ဆဲးလီၤစ့ပနံာ်ဒီး ထီထီၣ်န့ၢ်ဃီ, မ့တမ့ၢ် စ့ဟဲန့ၢ်ခိသ့ တၢ်ဟ့ၣ်လံာ်ကွဲးနီၣ် လၢတယံာ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အီၤ
ပှၤဂ့ၢ်ဝီ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ တၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲ	\$	တၢ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤ အလံာ်ပရၢ/လံာ်အုၣ်သး အလံာ်ကွဲးဒီး, မ့တမ့ၢ် တၢ်ကွဲးတဲဘၣ်လၢ U.S. ပှၤဂ့ၢ်ဝီ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ တၢ်ပၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအအိၣ်, မ့တမ့ၢ် တနံာ်တဘျီ တၢ်န့ၢ်ဘျး အလံာ်ပရၢ. လၢကယုထီၣ် နပှၤဂ့ၢ်ဝီ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ တၢ်န့ၢ်ဘျး လံာ်ပရၢ အလံာ်ကွဲးဒီးအဂီၢ်, ကိး 1-800-772-1213 မ့တမ့ၢ် န့ၢ်ကွံာ် www.ssa.gov တက့ၢ်.
ပှၤတၢ်ဖဲးတၢ်မတအိၣ် စ့ဟ့ၣ်လိး	\$	တၢ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤ အလံာ်ပရၢ/လံာ်အုၣ်သး အလံာ်ကွဲးဒီး, မ့တမ့ၢ် တလါတဘျီ တန့ၢ်ဘျး တၢ်ဟံဖျါလၢ NYS ပှၤဖဲးတၢ်မတအိၣ် အဝဲကျဲၤအအိၣ်, မ့တမ့ၢ် တၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲ လီၤလီၤခဲးကွဲး အလံာ်ကွဲးဒီး ဃုာ်ဒီး လံာ်စဲကျဲးထုးထီၣ်, မ့တမ့ၢ် တၢ်ကွဲးတဲဘၣ်လၢ NYS ပှၤဖဲးတၢ်မတအိၣ် အဝဲကျဲၤအအိၣ်, မ့တမ့ၢ် ပှၤဒီးန့ၢ်တၢ် အစ့အကိး အဂ့ၢ်အကျိၤ အလံာ်စဲကျဲးထုးထီၣ် လၢ NYS ပှၤဖဲးတၢ်မတအိၣ် အပှၤယဲၤသန့ (www.labor.state.ny.us).
ပှၤနီၤခိက့ၢ်ဂီၤတဆူၣ်တကျဲၤ တၢ်ဟ့ၣ်ဘူးလဲ	\$	တၢ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤ အလံာ်ပရၢ/လံာ်အုၣ်သး အလံာ်ကွဲးဒီး, မ့တမ့ၢ် တၢ်ကွဲးတဲဘၣ်လၢ ပှၤဂ့ၢ်ဝီ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ တၢ်ပၤဆုၢ်ရဲၣ်ကျဲၤအအိၣ်, မ့တမ့ၢ် တနံာ်တဘျီ တၢ်န့ၢ်ဘျး အလံာ်ပရၢ အလံာ်ကွဲးဒီး. လၢကယုထီၣ် နတၢ်န့ၢ်ဘျး လံာ်ပရၢ အလံာ်ကွဲးဒီးအဂီၢ်, ကိး 1-800-772-1213 မ့တမ့ၢ် န့ၢ်ကွံာ် www.ssa.gov တက့ၢ်.
ပှၤမတၢ်ဖိတဖၣ် စ့ဟ့ၣ်လိး	\$	တၢ်ဟ့ၣ်လၢကပီၤ အလံာ်ပရၢ/လံာ်အုၣ်သး အလံာ်ကွဲးဒီး မ့တမ့ၢ် စ့ဟဲန့ၢ်ကွဲး လံာ်ဖိတၢ်
မါဝါ/ဖိသ့ တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ	\$	ကွီၢ်ဘျီတၢ်မလိာ် လံာ်ကွဲးဒီး, မ့တမ့ၢ် စ့ဟဲန့ၢ်ကွဲး/လံာ်ဒီးန့ၢ်စ့ လၢ 3 လါအပူၤ
တၢ်နီၤဖဲးတၢ်စ့လီၤခိၣ်ခိၣ်/စ့ဘၣ်ဘျး	\$	တၢ်နီၤဖဲးတၢ်စ့လီၤခိၣ်ခိၣ် လွံၣ်ပူၤတပူၤ တၢ်ဟံဖျါ မ့တမ့ၢ် 1 လါ တၢ်ဟံဖျါ
အဂၤ	\$	လံာ်ပရၢလၢ အဟံဖျါထီၣ် စ့အနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒွဲး လၢတမ့ၢ်ဘၣ် လါလဲစ့မၤန့ၢ်တဖၣ် (မ့ၢ်အိၣ်တမံၤမံၤ), အဒိဒ်သိး တၢ်ဒီးလဲ စ့ဟဲန့ၢ်, စ့ဟဲန့ၢ်လၢ တပ်မအဂ့ၢ်အကျိၤ, ဒီးအဂၤ.
ပှၤတအိၣ်ဘၣ်ဒီး စ့ဟဲန့ၢ်	\$	စ့ဟဲန့ၢ် တအိၣ်အဂ့ၢ် တၢ်ဆဲးလီၤစ့ပနံာ် တၢ်ဟံဖျါ

NYS Uniform Hospital Financial Assistance Application (NYS ကီစံနဲ တပ်တံထီဉ် ကျိဉ်စုဂ့ဝီ တမ်မၤစၢၤလၢ တမ်ဆါဟံဉ်ဘူးလဲအဂီၢ်)

လၢ တမ်ဆါဟံဉ်ဒီး ပှၤသ့ဘဉ်စဲဉ်နီၤ တမ်တိစၢၤမၤစၢၤတဖဉ်လၢ Trinity Health အတမ်ကရၢကရိတဖဉ်ဒီး ကသံဉ်သရဉ်တဖဉ် ဟ့ဉ်ထီဉ်

နကအိဉ်ဒီးခွဲးယာ်လၢ ကဒီးန့ၢ်ကျိဉ်စုဂ့ဝီ တမ်မၤစၢၤလၢ ကဟ့ဉ်တမ်ဆါဟံဉ်အဘူးအလဲအဂီၢ် ဖဲလၢနတအိဉ်ဒီးတမ်အုဉ်ကီၤ, ဖဲလၢနတမ်အုဉ်ကီၤလၢကံဉ်, မ့တမ့ၢ် ဖဲလၢနအိဉ်ဒီး ဆူဉ်ချ့တမ်အုဉ်ကီၤသန့က အိဉ်ဒီးတမ်အုဉ်သးလၢ ဟ့ဉ်ကသံဉ်ကသီတမ်ကုဉ်စါယါဘျါ တမ်လၢကုဉ်လၢကံဉ်စ့ၤ လၢဟံဉ်ဖိဉ်ခဲလၢန့ၢ် အါန့ၢ်ဒီး နစ့ဟဲန့ၢ် 10% န့ၢ်လီၤ. တမ်မၤပှၤလံာ်ကီဉ်ဒီးအံၤန့ၢ် ကစးထီဉ် နတမ်ဃုသကံဉ်ကညးလၢ ကျိဉ်စုဂ့ဝီ တမ်မၤစၢၤလၢ တမ်ဆါဟံဉ်ဘူးလဲအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. လံာ်ကီဉ်ဒီးအံၤ ဘဉ်တမ်စူးကါအီၤလၢ New York ကီစံနဲ တမ်ဆါဟံဉ်ခဲလၢန့ၢ်လီၤ. ပကဟ့ဉ်န့ၤ ပှၤကျိဉ်ထံတမ်တဂၤလၢ တအိဉ်ဒီးတမ်လၢကုဉ်လၢကံဉ်စ့ၤ ဒ်သိး ပကဒီးန့ၢ် တမ်လိဉ်ဘဉ်အဂ့ၢ်အကျိၤလၢ အဲကလံးကျိဉ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.